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Zápisnica č. 24 zo zasadnutia Výboru Snemu SAV, 
ktoré sa konalo 9. 8. 2010 

 
 
Prítomní: K. Iždinský, J. Klačka, M. Koóš, K. Kollár, P. Matiašovský, D. 

Podmaková, P. Pristaš, J. Sedlák 
 

Ospravedlnení:  I. Budinská, Z. Magurová 
 

Program: 1. Otvorenie 
2. Schválenie programu  
3. Informácia zo 16. zasadnutia P SAV zo dňa 5. 8. 2010 (K. Iždinský,  
    D. Podmaková) 
4. Návrh Zásad pravidelného hodnotenia organizácií SAV 
5. Rôzne 
6. Záver 

 
 
Ad 1.   Zasadnutie výboru snemu o 13.35 hod. otvoril a ďalej viedol predseda Snemu SAV 

K. Iždinský. 

Ad 2.   S predloženým  návrhom programu členovia výboru súhlasili, nenavrhli žiadne 
doplnky. Za zapisovateľku 24. zasadnutia bola určená D. Podmaková a za 
overovateľa K. Kollár. 

Ad 3.   O rokovaní Predsedníctva SAV, ktoré sa konalo 5. 8. 2010 informovali D. 
Podmaková a K. Iždinský. Venovali sa najmä týmto častiam programu: 

– P SAV schválilo vykonať na Ú SAV vnútorný personálny audit z hľadiska 
vyťaženosti zamestnancov Ú SAV; prehodnotiť a  spresniť kompetencie 
členov P SAV. 

– P SAV zobralo na vedomie správu podpredsedu SAV pre III. OV SAV 
o zhodnotení výsledkov návštev pracovísk 3. OV SAV, v ktorej sa odporúča 
„v budúcnosti zvažovať vhodné formy integrácie programovo a odborne 
blízkych vedných disciplín do účelových klastrov (či spoločných inštitútov).“  

– Z ekonomickej agendy vyberáme: 
o P SAV schválilo žiadosť VÚ SAV a NiÚ SAV o jednorazové 

zvýšenie mzdového fondu pre pracovníkov, ktorí sa podieľali na 
zachraňovaní majetku a odstraňovaní následkov požiaru; vyčlenilo 
z kapitálových prostriedkov SAV finančné prostriedky na odstránenie 
škôd po požiari v budove, kde sídlia oba ústavy. 

o Venovalo sa situácii s krátením limitov v kategóriách 610, 620, 630, 
640 a 700 na roky 2011 až 2013, ktoré oznámilo MF SR ako 
východiskový rozpočet na roky 2011 – 2013 pre rozpočtovú kapitolu 
SAV. 

o Schválilo návrh zásad rozpisu mzdových prostriedkov na rok 2011 vo 
výške 88 % aktuálneho rozpočtu MP k 31. 7. 2010 s tým, že dopady 
na zníženie MP sa nebudú rozpisovať paušálne;  pravidlá na 
diferencovanie rozpočtu vedeckým organizáciám v roku 2011 
vypracujú oddelenia vied  SAV v súčinnosti s komorami snemu 
a budú prílohou Zásad tvorby rozpočtu... na rok 2011.  Viac list 
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podpredsedov pre I. a II. OV SAV a podpredsedníčky SAV pre  
ekonomiku (so súhlasom za III. OV SAV) zo dňa 6. 8. 2010. Tento 
list poslali uvedení podpredsedovia SAV elektronickou poštou 
riaditeľom organizácií SAV spolu s  listom MF SR, kde sú rozpísané 
limity pre SAV. 

o Rozpočet MP Úradu SAV, servisných a špecializovaných organizácií 
SAV bude krátený  v zmysle listu MF SR bez diferencovaných 
prístupov,  t. j. o 10 %. 

o Schválilo harmonogram spracovania Návrhu rozpočtu príjmov  a 
výdavkov na roky 2011 – 2013, s tým, že jednotlivé organizácie 
k rozpisu pridelených prostriedkov vypracujú komentár, ktorý bude 
východiskom  pre komentár za SAV, zdôrazňujúci oprávnené 
požiadavky SAV  na zvýšenie rozpočtu výdavkov, príp. zníženie 
rozpočtu príjmov. 

o Zobralo na vedomie informáciu o výsledku vládneho auditu  na 
Úrade SAV, ktorý prebehol od 26. 2. do 9. 6. 2010. „Audit bol 
zameraný na dodržiavanie hospodárnosti, efektívnosti, účinnosti 
a účelnosti pri hospodárení s verejnými prostriedkami štátneho 
rozpočtu SR. Zisťoval tiež nastavenie  a účinné fungovanie riadiacich 
a kontrolných systémov pri hospodárení s prostriedkami štátneho 
rozpočtu SAV. V rámci 3-ročného kontrolovaného obdobia bolo 
zistených celkom 18 nedostatkov, z toho 2 porušenia finančnej 
disciplíny, 8 nedostatkov systémového charakteru a 8 ostatných 
nedostatkov, vo finančnom vyjadrení porušenie finančnej disciplíny 
spolu predstavuje 129,82 € (slovom Jednostodvadsaťdeväť eur 
a osemdesiatdva centov).“ [Citované z 1. strany materiálu P SAV, 
ktorý predkladala na rokovanie podpredsedníčka SAV V. Rosová].  

- P SAV zobralo s pripomienkami na vedomie Analýzu efektívnosti účasti 
SAV v medzinárodných zoskupeniach; bez pripomienok analýzu účasti SAV 
v Európskej nadácii pre vedu (ESF) a vyhodnotenie účasti slovenských 
pracovísk v aktivitách ESF v roku 2009. 

- Odsúhlasilo spracovaný návrh na zmenu platných predpisov garantov SAV 
pre 3. stupeň VŠ, podľa ktorého by sa pracovný pomer na ustanovený 
týždenný pracovný čas s vysokou školou nevyžadoval pre garanta študijného 
programu alebo študijného predmetu študijného programu tretieho stupňa, ak 
je zamestnancom externej vzdelávacej inštitúcie, s ktorou je v pracovnom 
pomere na ustanovený týždenný pracovný čas a uložilo D. Ježovej 
prerokovať tento návrh so Slovenskou rektorskou konferenciou. 

- Schválilo prevod vlastníctva pozemkov v správe SÚZ SAV v oblasti tunela 
Sitina. Dodatočne súhlasilo s predloženou zmluvou medzi Správou 
účelových zariadení SAV a Národnou diaľničnou spoločnosťou, a. s. Zmluvu 
zástupcovia druhej strany už podpísali.  

Vzhľadom na zistené nedostatky pri príprave a uzatváraní zmluvy 
(nedodržanie postupov pri príprave a uzatvorení zmluvy v rámci vnútorných 
predpisov SAV, o. i. gramatické chyby v zmluve) P SAV uložilo 
podpredsedovi pre II. OV SAV, aby písomne upozornil riaditeľa SÚZ SAV 
na dôsledné dodržiavanie  postupov pri  príprave a uzatváraní zmlúv v rámci 
nakladania s majetkom štátu. 
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Výbor Snemu SAV v tejto súvislosti a vzhľadom na to, že SÚZ SAV má 
v správe značnú časť majetku areálu SAV na Dúbravskej ceste v Bratislave, 
konštatoval, že P SAV by malo dôsledne priamo kontrolovať činnosť SÚZ 
SAV, najmä pri narábaní s majetkom SAV, ktoré má SÚZ SAV v správe od 
štátu. Kontrolná rada areálu SAV nemá zo Zákona o SAV, ani zo Štatútu 
SAV kompetencie a nástroje na to, aby dopredu kontrolovala takéto kroky 
riaditeľa tejto organizácie, resp. spätne vyvodzovala dôsledky. Výbor snemu 
aj v súvislosti s krátením rozpočtu a s budúcnosťou SAV pripomína priame 
aktivity SÚZ SAV, napr. pri objednaní projektovej dokumentácie na 
Športovo-relaxačné centrum SAV na Dúbravskej ceste, ktorú SÚZ SAV síce 
uhradil z príjmov SÚZ SAV, ale SÚZ SAV je servisná organizácia, ktorej 
by takéto aktivity (príprava centra, výber miesta, jeho realizácia) mali byť 
v súčinnosti s  plánom rozvoja SAV a mal by ich  schváliť nadriadený 
orgán. 

– Vzhľadom na to, že decízna sféra a najmä médiá stotožňujú názory 
zamestnancov SAV s názorom SAV, resp. zamestnanca organizácie zo 
SAV zamieňajú za celú SAV, predseda SAV vyzval podpredsedov SAV, 
aby  požiadali štatutárov organizácií o dodržiavanie zásady vystupovania 
pracovníkov na verejnosti v mene organizácie. 

 

Ad 4.  
 

K. Iždinský oznámil výboru, že P SAV mu zaslalo schválené Zásady pravidelného 
hodnotenia vedeckých organizácií SAV za obdobie 2007 – 2010. Výbor sa dohodol, 
že predseda snemu skonzultuje na P SAV termín dodania ďalších materiálov 
(vymenované  v zápisnici č. 23 z VS SAV, bod. 5) a termín samotnej akreditácie, 
od čoho sa odvinú zasadnutia komôr k predloženým Zásadám. 

 

Ad 5. 
 

– Riaditeľ SÚZ SAV zaslal K. Iždinskému odpovede na otázky, ktoré 
výbor snemu formuloval v záp. č. 23 z VS, bod. 6, z ktorých vyberáme: 

1. SÚZ SAV je príspevková organizácia, ktorá má príjmy z prenajímania 
nebytových priestorov, z vykonávania remeselných prác (stavebné, maliarske, 
vodoinštalatérske, elektro a pod.)  na základe objednávok organizácií v areáli 
SAV. 
2. Projektová dokumentácia na Športovo relaxačné centrum SAV  na Dúbravskej 
ceste  vo výške 7.520,80 € bola uhradená z príjmov SÚZ SAV. 
3. Prenájom jedálne  SAV na Dúbravskej ceste riešime štandardným postupom, 
aký predpisuje Zákon  č. 278/1993 Z. z. o správe majetku štátu v platnom znení 
a Smernice Predsedníctva SAV. Poskytovanie stravovacích služieb v jedálni SAV 
bude kontinuálne  s terajším stavom.  Neuvažujeme o inom type poskytovania 
stravovacích služieb. 
Súčasťou listu bol aj aktuálny výpis listu vlastníctva SÚZ SAV č. 1500, ktorý 
„dokumentuje stav nehnuteľného majetku.“ 
Výbor snemu konštatoval, že výpis, ktorý predložila SÚZ SAV je verejne 
prístupný na webovom portáli katastra a  nie je možné z neho urobiť predstavu, 
o ktoré pozemky ide. Z tohto dôvodu výbor snemu žiada SÚZ SAV, aby poskytla 
pre potreby snemu xerokópie katastrálnej mapy s vyznačením tých častí areálu 
SAV na Dúbravskej ceste v Bratislave, ktoré má v správe SÚZ SAV. 
 
Poznámka: Výbor snemu tieto informácie  požaduje v rámci budúceho možného 
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nakladania s tzv. „voľným pozemkami“ v areáli, ktoré v budúcnosti môžu byť 
využiteľné pre potreby SAV v zmysle uznesenia P SAV pred tým, ako SÚZ SAV 
zazmluvní ich  predaj, resp. bezodplatný prevod. 

– Predseda Snemu informoval, že dňa 10. 8. 2010 navštívi s členkou 
výboru D. Podmakovou pracoviská, ktoré boli postihnuté požiarom 
v areáli SAV v Bratislave. Návšteva v NiÚ SAV sa uskutoční na podnet 
riaditeľa ústavu,  vo VÚ SAV – aby sa zachovala  parita  – na podnet  
predsedu Snemu SAV. 

– Najbližšie zasadnutie výboru snemu bude najneskoršie  do 7. septembra 
2010. 

Ad 6. Predseda Snemu SAV poďakoval prítomným za konštruktívny prístup na 
rokovaní a schôdzu  výboru  ukončil o 16.35 hod. 

 
 
 
 
V Bratislave 11. 8. 2009 
 
         Karol Iždinský 
Zapísala:  D. Podmaková                                                      predseda Snemu SAV 
Overil:  K. Kollár 


